

Wirtschaftswissenschaftliche Fakultät



Basel, 29. April 2015 Basel, April 29, 2015

Beschlussprotokoll der 122. Fakultätsversammlung vom 01.04.2015 Minutes of the 122nd faculty meeting on April 1, 2015

1. Beschlussprotokoll und Diskussionsverlauf der 121. Fakultätsversammlung vom 19.02.2015

Verdankt und genehmigt.

Minutes of the faculty meeting on February 19, 2015 Approved.

2. Konzept Summer School 2016+

Die Wirtschaftswissenschaftliche Fakultät unterstützt und begrüsst die Weiterführung der *Summer School for Law, Economics & Public Policy*. Die Verbindungen zu den Gastprofessorinnen und Gastprofessoren sollen ausgebaut und der Einbezug der Forschung verstärkt werden. Die Fakultät beschliesst, sich künftig mit CHF 50.000,- pro Jahr für das Sekretariat und die geschäftsführende Administration zu beteiligen.

Beschluss:

Die Wirtschaftswissenschaftliche Fakultät nimmt vom Bericht Summer School 2016+ Kenntnis und stimmt den darin enthaltenden Anträgen einstimmig zu.

Draft Summer School 2016+

The Faculty of Business and Economics supports and acclaims the continuation of the Summer School for Law, Economics & Public Policy. The aim is to further strengthen the collaborations with guest professors and their research. The faculty decides to contribute 50.000 CHF per year for secretarial and managing administration.

Decision:

The Faculty of Business and Economics has taken notice of the report for the continuation of the Summer School 2016+ and unanimously votes for the implementation of the included motions.

3. Konzept Forschungsstelle CREW | Center for Research in Economics and Well-Being

Die Fakultät begrüsst die Einrichtung einer Forschungsstelle zur "Ökonomischen Forschung zu Wohlbefinden". A. Stutzer soll die Forschungsstelle leiten und die akademische wie finanzielle Verantwortung innehaben.

M. Osterloh, Prof. em. der Universität Zürich und Professorin an der Warwick Business School (UK) sowie Senior Professor an der Zeppelin Universität (D) und B. S. Frey, ebenfalls emeritierter Professor der Universität Zürich und Senior Professor an der Zeppelin Universität, sollen an der neuen Forschungsstelle der Fakultät in Basel den Status permanenter Gastprofessorenschaften erhalten. Es entstehen neben dem Raumbedarf, der mit der Geschäftsführerin koordiniert wird, keine Kosten für die Wirtschaftswissenschaftliche Fakultät.

Seite 1/5

Beschuss:

Die Fakultätsversammlung der Wirtschaftswissenschaftlichen Fakultät stimmt unter dem Vorbehalt der Finanzierung durch Stiftungsgelder der Einrichtung einer Forschungsstelle für "Research in Economics and Well-Being" mit 22 Ja-, 3 Nein-Stimmen sowie 6 Enthaltungen zu.

A. Stutzer wird beauftragt, die Verhandlungen in Zusammenarbeit mit der Geschäftsführung der Fakultät bzw. der universitären Verwaltung mit dem Gründer der Stiftung aufzunehmen.

Bei erfolgreicher Einwerbung der Stiftungsgelder wird er gebeten, zusammen mit der Geschäftsführung der Fakultät ein entsprechendes Organisationsreglement für die Forschungsstelle zu erarbeiten, welches von der Fakultätsversammlung zu genehmigen ist.

Draft on the implementation of the Center for Research in Economics and Well-Being

The Faculty of Business and Economics supports and acclaims the implementation of a Center for Research in Economics and Well-Being. Professor A. Stutzer shall be the head of the center, holding both academic and financial responsibility. Professor M. Osterloh and Professor B.S. Frey will be involved at the Center as permanent guest professors. M. Osterloh and B.S. Frey are professors emeriti from University of Zurich. Mrs. Osterloh is associated with the Warwick Business School (UK) and Senior Professor at the Zeppelin University, Germany. B.S. Frey is also Senior Professor at Zeppelin University. Besides space requirements, to be discussed with the managing director S. Bösch, there will be no additional costs for the Faculty of Business and Economics related to the implementation of the Center.

Decision:

The Faculty of Business and Economics votes with 22 votes in favor, 3 votes against and 6 abstinences for the implementation of the Center for Research in Economics and Well-Being at the Faculty of Business and Economics. The vote is under reserve of the funding of the research center by the sponsor.

Professor A. Stutzer has been asked to start negotiations with the founder. He shall cooperate with the managing director and the university's administration while doing so.

If endowments are granted, Professor Stutzer is asked to develop organizational regulations for the research center in collaboration with the managing administration, which will be voted on by the members of the faculty assembly.

4. Fakultätsreglement: Revision

Das neue Fakultätsreglement wurde am 20.11.2014 von der Fakultätsversammlung verabschiedet. Nach der Prüfung durch das Rektorat kommen am 01.04.2015 vereinzelte Änderungen zur Abstimmung.

Beschluss:

Die Fakultätsversammlung der Wirtschaftswissenschaftlichen Fakultät verabschiedet einstimmig (bei zwei Enthaltungen) die vorgestellten Änderungen des Fakultätsreglements. Es tritt auf den 01.04.2015 in Kraft und ersetzt das Fakultätsreglement vom 29.09.2010.

Das für die Änderungen nötige Quorum von mindestens 20 Stimmen wurde erreicht.

Revision of the faculty regulations

The new faculty regulations have been approved by the faculty assembly on November 20, 2014. The rectorate has requested additional changes which are introduced to the faculty members.

Decision:

The Faculty of Business and Economics has unanimously (two abstinences) approved the changes made to the faculty regulations. The faculty regulations will be implemented on April 1, 2015 and replace the regulations of September 29, 2010.

4a. Nachtragstraktandum: Bezeichnung der Professuren

Die Struktur der Abteilungen wurde aufgehoben. Bei der Revision des Fakultätsreglements wurde dies dokumentiert. Neu sollen alle Professuren einzeln aufgelistet werden. Der Fakultätsversammlung werden die einzelnen Bezeichnungen der Professuren vorgelegt.

Beschluss:

Die Fakultätsversammlung der Wirtschaftswissenschaftlichen Fakultät verabschiedet die vorgestellten Bezeichnungen für die Professuren einstimmig.

Supplementary agenda item: Labeling of the professorships

In the latest revision of the faculty regulations, the abolition of the groups has been documented. The professorships shall be listed individually. The members of the faculty assembly have taken notice of the different labels.

Decision:

The Faculty of Business and Economics unanimously approves the labels of the professorships.

5. Wahl Fakultätsleitung HS 2015 – FS 2017

Elections of the board of deans for the period from AT2015 to ST2017

Wahl Dekan

Beschluss:

Die Fakultätsversammlung der Wirtschaftswissenschaftlichen Fakultät wählt Prof. Dr. Y. Lengwiler mit 20 Ja- und 3 Nein-Stimmen sowie 4 Enthaltungen für die Amtsperiode HS2015 bis FS 2017 in das Amt des Dekans. Die Fakultätsversammlung nimmt Kenntnis von seinem Rücktritt nach einem Jahr per 31.07.2016.

Election of the dean

Decision:

The Faculty of Business and Economics elects Professor Y. Lengwiler (20:3:4) as dean for the period from AT2015 to ST2017. The members of the faculty assembly have taken notice of his withdrawal after one years' time from July 31, 2016.

Wahl Forschungsdekan

Beschluss:

Die Fakultätsversammlung der Wirtschaftswissenschaftlichen Fakultät wählt Prof. Dr. F. Krysiak einstimmig (25:0:0) für die Amtsperiode HS2015 bis FS 2017 in das Amt des Forschungsdekans.

Election of the dean of research

Decision:

The Faculty of Business and Economics unanimously elects Professor F. Krysiak (25:0:0) as dean of research for the period from AT2015 to ST2017.

Wahl Studiendekan

Beschluss:

Die Fakultätsversammlung der Wirtschaftswissenschaftlichen Fakultät wählt Prof. Dr. P. Gantenbein einstimmig (24:0:0) für die Amtsperiode HS2015 bis FS 2017 in das Amt des Studiendekans.

Election of the dean of studies

Decision:

The Faculty of Business and Economics unanimously elects Professor P. Gantenbein (24:0:0) as dean of studies for the period from AT2015 to ST2017.

6. Berichte aus universitären und fakultären Kommissionen

Reports from the university and faculty commissions

Berufungskommission Makroökonomie

Die Berufungsvorträge finden am Montag, 20.04.2015 (8:15, 10:15, 14:15 und 16:15 Uhr) und Freitag, 24.04.2015 (10:15) statt.

Hiring Committee "Macroeconomics"

Public lectures to fill the open position in macroeconomics will take place on Monday, April 20, 2015 (at 8:15am, 10:15am, 2:15pm, and 4:15pm) and on Friday, April 24, 2015.

Beförderung Prof. Dr. B. Hintermann

Der Universitätsrat hat Prof. B. Hintermann zum Associate Professor für Public Finance an der Wirtschaftswissenschaftlichen Fakultät gewählt.

Promotion of Professor Hintermann

The University Council has promoted Professor Hintermann to associate professor for Public Finance at the Faculty of Business and Economics.

Regenz

Die Regenz hat der Verleihung des Grades "Dr. habil" und des Titels "Privatdozent" von **Sébastien Kränzlin** zugestimmt. Die venia docendi wurde wie von der Fakultät gewünscht für den Bereich "Monetäre Ökonomie" verliehen.

Senate

The Senate has approved the awarding of the degree "Doctor habilitatus" (Dr. habil.") and the title of "Privatdozent" (lecturer) to Sébastien Kränzlin. The venia docendi was issued for the field of "Monetary Economics", as on request of the faculty.

Kommission Lehre

Studiendekan P. Gantenbein berichtet aus der Kommission Lehre, dass unter dem Titel "European Campus" eine Weiterführung der EUCOR-Kooperationen geplant ist. Die trinationale Plattform der Universitäten Basel, Freiburg, Karlsruhe, Mulhouse/Colmar, Straßburg möchte den Verbund weiter stärken und das englischsprachige Angebot in der Lehre ausbauen.

Committee on Teaching

The dean of studies, Professor Gantenbein, reports from the Committee on Teaching that the EUCOR-Cooperation shall be carried on under the new name "European Campus". A tri-national platform of the Universities of Basel, Freiburg i.Br., Karlsruhe, Mulhouse/Colmar and Strasbourg are willing to further strengthen the cooperation and extend the courses held in English for students.

7. Mitteilungen und eingegangene Schreiben

Kenntnisnahme, keine Beschlüsse

Information and correspondence received

Noted, no decisions.

"Aktionsplan Chancengleichheit"

Das Ressort Chancengleichheit lädt ein, Anträge zur Förderung der Chancengleichheit einzureichen. Die Geschäftsführerin steht für die Diskussion von Projektanträgen zur Verfügung.

Action on Equal Opportunity

The Equal Opportunities Office invites the faculties to submit proposals in order to promote equal opportunity at the University of Basel. The faculty's managing director S. Bösch is available for the discussion of proposals.

8. Varia und Termine

Any other business and dates

Varia

Any other business

<u>R. Weder</u> berichtet vom Masterinfotag. Rund 100 Interessierte haben sich bei diesem Anlass über den Masterstudiengang Wirtschaftswissenschaften informiert. Die neuen Kernfächer sind sehr gut aufgenommen worden. Auch die neue Zusammensetzung der Majors ist nun in sich stimmig und hat positives Feedback der Studienanwärterinnen ausgelöst. Des Weiteren steigt das Interesse der Absolventinnen und Absolventen eines Bachelors an der Fachhochschule, an der Fakultät in den Masterstudiengang einzusteigen.

<u>R. Weder</u> reports from the Master's Information Day. About 100 students received information about the Master's program in Business and Economics at this event. The new core subjects are attractive for students, as is the new compilation of the Majors. There is an increasing demand of Bachelors from the Universities of Applied Sciences (Fachhochschulen) to proceed their studies with a Master's at the University of Basel.

Termine

Dates

Vortrag M. Scott Taylor

Dienstag, 28.04.2015, 18:15 Uhr, WWZ Auditorium

Public lecture by M. Scott Taylor

Tuesday, April 28, 2015, 6:15pm, WWZ Auditorium

Vortrag Laurence Kotlikoff

Mittwoch, 03.06.2015, 17:30 Uhr, WWZ Auditorium

Public lecture by Laurence Kotlikoff

Wednesday, June 3, 2015, 6:15pm, WWZ Auditorium

Fakultätsversammlungen im FS 2015 (Änderungen vorbehalten):

Mittwoch, 06.05.2015, 18:15 Uhr, S13

Mittwoch, 10.06.2015, 18:15 Uhr, S13

Faculty meetings (subject to changes):

Wednesday, May 6, 2015, 6:15pm, S13

Wednesday, June 10, 2015, 6:15pm, S13

Diplomfeier

Freitag, 17.04.2015, 17:00 Uhr, Aula, Kollegiengebäude, Petersplatz 1, Basel

Graduation Ceremony

Friday, April 17, 2015, 5:00pm, Aula, Kollegiengebäude, Petersplatz 1, Basel

Prof. Dr. Yvan Lengwiler

Yvonne Mery

Dekan Dean Leiterin Dekanatssekretariat

Minute taker

Genehmigt an der Fakultätsversammlung vom 10.06.2015.

Approved for release at the faculty meeting on June 10, 2015.